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Dagsorden 
 

1 Godkendelse af dagsorden og referat 

 
2 Sager til diskussion / beslutning 

 
2.1 Budgetopfølgning pr. 30.06.2023 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• godkender budgetopfølgningen for 1. halvår 2023. 
 

Resumé: 

På baggrund af forbruget i 1. halvår 2023 foreligger der nu en samlet vurdering af, hvordan 
2023 som helhed forventes at forløbe i økonomisk henseende.  

Samlet forventes driftsresultatet for 2023 at blive et underskud på 3 mio. kr. mod et 
budgetteret underskud på 1,9 mio. kr. Derudover forventes et træk på egenkapitalen på 7,2 
mio.kr. mod budgetteret 6,5 mio. kr.  

I forhold til budgetopfølgningen pr. 30.4.23 er der tale om en forøgelse af det forventede 
driftsunderskud på ca. 80.000 kr. 

De væsentligste ændringer i forhold til den seneste budgetopfølgning er  

• et mindreforbrug på lønudgifterne,  
• merudgifter på TR kurser og konferencer samt  
• flere indtægter end budgetteret fra AKUT-fonden.  
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2.2 Lukket punkt 
 
 
2.3 Projektstatus ”Servicetjek af DSF og faglige selskaber” 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• bliver orienteret om fremdrift i projektet ”Servicetjek af DSF og de faglige selskaber”, og 
herunder proces for projektets færdiggørelse. 
 

Resumé: 

Der gives på mødet en status for projektet ved projektledelsen (se desuden bilag 1). 

Projektstatus vil omfatte opsummering af de hidtidige input til projektet. I form af: 

• Input fra de faglige selskaber  
• Input fra DSF’s bestyrelse 
• Input fra HB temadrøftelse d. 28. august  
• Hvad siger omverden? 
• Hvad siger medlemmerne? (medlemsundersøgelse) 
• Hvordan har man organiseret sig andre steder? (til inspiration) 

Desuden skitseres proces for færdiggørelse af projektet samt afrapportering ved 
repræsentantskabets dialogmøde d. 18. november 2023. 

På HB mødet gives en gennemgang af projektet, således: 

• Projektstatus inkl. overblik over alle input til projektet 
• Videre proces for projektets færdiggørelse 
• Format for drøftelse på dialogmødet d. 18. november. 

På HB mødet vil projektledelsen præsentere den videre proces og herunder det planlagte format 
for, hvordan projektet skal fremlægge sine resultater og afholde en drøftelse på Rep. dialogmødet 
– se desuden bilag 3. 
 
Baggrund 

Projektet ”Servicetjek af DSF, de faglige selskaber og organisering ind i Danske Fysioterapeuter” ble  
godkendt af Repræsentantskabet, oktober 2022 (se bilag 1 for projektbeskrivelse og bilag 3 for 
projektstatus og tidsplan).  
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Projektet gennemføres i 2023 mhp. at præsentere konklusion og anbefalinger ved Danske 
Fysioterapeuters dialogmøde, november 2023. Hovedbestyrelsen i Danske Fysioterapeuter godken   
15. november 2022, at projektet skal gennemføres i regi af koordineringsudvalget. Koordineringsud  
har udpeget hele udvalget som styregruppe for projektet. 

 
 
2.4 Danske Fysioterapeuters internationale politik skal understøtte 
hvad vi prioriterer i vores internationale samarbejde 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen  

• beslutter at ændre i Danske Fysioterapeuters internationale politik, så politikken reelt 
afspejler, at Danske Fysioterapeuter først og fremmest prioriterer samarbejdet med de 
nordiske lande, dernæst Europaregionen og dernæst World Physiotherapy.  

• giver input til hvilke værdier og politikker, der er vigtige for os i det nordiske samarbejde, i 
det europæiske samarbejde og i verdensorganisationen. 

• beslutter på et senere hovedbestyrelsesmøde at tage en større drøftelse af et første bud 
på hvilke værdier og politikker Danske Fysioterapeuter ønsker at støtte op om i det 
internationale samarbejde, herunder foreningens ønsker til samarbejdet med de nordiske 
søsterforeninger, medlemskab af Europaregionen og World Physiotherapy.  

Resumé: 

Der er behov for at ændre Danske Fysioterapeuters internationale politik, så politikken reelt 
afspejler i hvilken rækkefølge foreningen ønsker at prioritere samarbejde med internationale fora, 
samt hvilke internationale politikker og dagsordener, som Danske Fysioterapeuter ønsker at 
prioritere. 

Der lægges op til, at opdateringen foregår i en rækkefølge, hvor  hovedbestyrelsen i første omgang 
beslutter at ændre i Danske Fysioterapeuters politik, så politikken afspejler samarbejdet med de 
nordiske lande, Europaregionen samt World Physiotherapy i prioriteret rækkefølge.  

I forlængelse af en prioritering af de internationale samarbejdsfora, lægges der op til, at 
hovedbestyrelsen, på et senere hovedbestyrelsesmøde, tager en temadrøftelse af hvilke 
internationale politikker og dagsordener, som Danske Fysioterapeuter ønsker at prioritere og 
støtte op. 

Efter temadrøftelsen vil Danske Fysioterapeuters politik blive opdateret, så politikken afspejler 
hvilke værdier og dagsordener vi prioriterer og støtter op om. 
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2.5 Medlemsrekruttering og -fastholdelse 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• beslutter, at der skal arbejdes videre med en tilgang til arbejdet med medlemsrekruttering 
og -fastholdelse, der baserer sig på effektmåling, evidens og data med et 
resultatorienteret fokus, hvor medlemstallet er bundlinje. 

Resumé: 

På HB-seminaret i januar-februar 2023 blev en strategisk ramme for medlemsrekruttering og -
fastholdelse fremlagt for HB. Rammen skitserer et strategisk fokus på studerende og 
genrekruttering fsva. rekruttering og dimittender og udmeldelsestruede fsva. fastholdelse. 

På HB-mødet i september blev to paradigmer for arbejdet med medlemsrekruttering og -
fastholdelse præsenteret med en indstilling om at ”modernisere” arbejdet med 
medlemsrekruttering og -fastholdelse. Anden del af indstillingen på mødet lød, at 
hovedbestyrelsen ”godkender, at medlemsrekruttering og –fastholdelse skal prioriteres i hele 
foreningen i alle indsatser”. Der var ikke umiddelbar tilslutning til første del af indstillingen. Anden 
del af indstillingen blev ikke behandlet pga. de tidsmæssige rammer. 

På dette møde udfoldes og konkretiseres det, hvordan arbejdet med medlemsrekruttering og -
fastholdelse kan organiseres omkring effektmåling, evidens og data med et resultatorienteret 
fokus, hvor medlemstallet er bundlinje. Hovedbestyrelsen gives herefter mulighed for at tage 
stilling til, om den foreslåede tilgang til medlemsrekruttering og -fastholdelse er den rigtige vej at 
gå. 

Ligesom ved sagsfremstillingen i september vedlægges et bilag med indsatser der operationelt 
implementerer det strategiske pejlemærke til orientering. Hovedbestyrelsesmedlemmerne har 
siden sidste HB-møde haft mulighed for at komme med bemærkninger til indsatserne. 
 
 
 

 

 

 

 



Indkaldelse til hovedbestyrelsesmøde i 
Danske Fysioterapeuter den 
5. oktober 2023 

 

 

2.6 Deltagelse på Folkemødet 2024 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• tager evalueringen af deltagelse på Folkemødet 2023 til efterretning. 
• drøfter og godkender indstillingen om, at Danske Fysioterapeuter deltager på Folkemødet 

2024, herunder. 
 

o Drøfter hvilke formål, ønsker og rammer Danske Fysioterapeuters deltagelse på 
Folkemødet 2024 kunne have. 

 
o Beslutter Danske Fysioterapeuters model for antal deltagere på Folkemødet 24. 

Resumé: 

Danske Fysioterapeuter deltog på Folkemødet 2023 med følgende formål: 

1) At brande Danske Fysioterapeuter som en seriøs, legitim og aktiv spiller i sundheds- og 
samfundsdebatten.  

2) At styrke relationer til de nye folketingspolitikere, (top)embedsmænd, meningsdannere og 
interesseorganisationer. 

3) At skabe opmærksomhed om Danske Fysioterapeuters prioriterede mærkesager om 
forebyggelse og rehabilitering. 

Evalueringerne med hovedbestyrelsen og sekretariatet viser, at det lykkedes at leve op til 
formålene, og det indstilles derfor at Danske Fysioterapeuter deltager på folkemødet i 2024.   

Som en del af evalueringen, blev der sat spørgsmålstegn til om antallet af deltagere er udgiften 
værd ift. hvad der opnås. Derfor ønskes ligeledes en drøftelse af formål, ønsker og rammer for 
deltagelse samt antallet af deltagere med udgangspunkt i de to modeller i bilag 2. 
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2.7 Valg af næstformand 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen  

• vælger ny næstformand for Danske Fysioterapeuter, som følge af Brian Errebro-Jensens 
ophør som regionsformand (Region Syddanmark).  

Resumé: 

Hovedbestyrelsen drøftede på hovedbestyrelsesmøde den 28. og 29. august rollen som 
næstformand. Hovedbestyrelsen drøftede både selve rollen og opgaver der er forbundet hermed, 
samt fordele og ulemper ved forskellige typer af næstformand.  

Konkret drøftede hovedbestyrelsen blandt andet:  

- fordele og ulemper ved en regionsformand vs. et REP-valgt medlem 
- fordele og ulemper ved offentlig vs. privat repræsentation 
- fordele og ulemper ved erfaring vs. ny indenfor organisationen 
- fordele og ulemper ved en vs. to næstformænd.  

 

På baggrund af dette indstilles det, at medlemmer af hovedbestyrelsen, der ønsker at bestride 
posten, melder sig på dette møde og at hovedbestyrelsen efterfølgende vælger ny næstformand.  

Det indstilles at de hovedbestyrelsesmedlemmer, der stiller op til posten holder en kort 
kandidattale.  

 

2.8 Genetillæg (vagttillæg) - lønløft til velfærdsmedarbejdere 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• drøfter holdningen til genetillæg (vagttillæg) for fysioterapeuter for at få andel i 
regeringens lønløft af velfærdsmedarbejdere. 

Resumé: 

I et interview på TV2 lørdag den 16. september kom statsminister Mette Frederiksen (S) med en 
udmelding om hvilke velfærdsmedarbejdere, hun mener fortjener mere i løn. 
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Statsministeren mener, at landets pædagoger, sygeplejersker, sosu-medarbejdere og ansatte i 
Kriminalforsorgen fremover skal have 2.500 kroner mere i løn om måneden. 

For statsministeren handler det om, at de faggrupper opfylder tre kriterier, nemlig: 

- Der er rekrutteringsudfordringer for faggruppen 
- Faggruppen har vagter der går ud over almindelig arbejdstid. 
- Flere fra deltid til fuldtid.  

Det betyder, at hvis Danske Fysioterapeuter skal gøre sig forhåbninger om at få del i regeringens 
lønløft til velfærdsmedarbejdere, vil der formodentlig blive stillet krav om arbejde udenfor 
almindelig arbejdstid, og dermed tale om, at pengene vil blive udmøntet som genetillæg 
(vagttillæg). 

På baggrund af ovenstående ønskes en drøftelse af, om Danske Fysioterapeuter skal arbejde for at 
få andel i lønløftet ved treparten via genetillæg for arbejde udenfor almindelig arbejdstid. 

 

3 Sager til orientering 
 

3.1 Præsentation af netværkskonsulenternes arbejde 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• tager netværkskonsulenternes præsentation til efterretning. 

Resumé: 

På det ekstraordinære repræsentantskabsmøde i 2021 blev det foreslået og vedtaget: ”at der 
opgraderes med et stærkere fokus på medlemsrettede aktiviteter og netværk i decentralt ved at 
etablere tre funktioner som netværkskonsulenter”. De tre netværkskonsulenter vil på mødet 
præsentere deres arbejde med netværk i Danske Fysioterapeuter. 
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3.2 Præsentation af projekt om alvorlig patologi v. Cecilie Rud 
Budtz  
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• modtager præsentation af kompetenceplatformen om screening for alvorlig patologi og 
tager præsentationen til efterretning. 
 

På Hovedbestyrelsesmødet vil projektleder Cecilie Rud Budtz holde et oplæg om 
kompetenceplatformen. 

Resumé: 

På Repræsentantskabsmødet 2022 blev det vedtaget, at Danske Fysioterapeuter igennem Dansk 
Selskab for Fysioterapi skal understøtte forankringen af projekt: Opkvalificering af 
praksisfysioterapeuters evne til at screene for alvorlige sygdomme -udvikling, evaluering og 
implementering af en digital kompetenceplatform, som udvikles i regi af Region Midtjylland. 

Udmøntningen af repræsentantskabsforslaget blev på Hovedbestyrelsesmødet i juni, 2023 
godkendt til at bestå af følgende: 

1. DSF har udpeget relevante repræsentanter til at indgå i udviklingen af den digitale 
kompetenceplatform. 

2. Projektleder Cecilie Rud Budtz deltager på et Hovedbestyrelsesmøde i efteråret i en 
temadrøftelse om screening for alvorlig patologi herunder en introduktion til 
kompetenceplatformen. 

3. Domænet www.alvorligpatologi.dk er købt som domæne for platformen og er finansieret 
gennem projektets midler for de næste fem år fra platformen lanceres, dvs. til og med 
2030. Domænet skal hostes igennem DSF. 

4. Lars Henrik Larsen sidder som repræsentant for DSF i projektgruppen. 

Se vedhæftede bilag for yderligere uddybning. 

På dette møde vil Cecilie Rud Budtz orientere Hovedbestyrelsen om projektet, som kører i regi af 
Region Midtjylland. 

 

 

 

http://www.alvorligpatologi.dk/
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3.3 Orientering til repræsentantskabet vedr. REP-projekter 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• tager vedlagte skitse til format for orientering af repræsentantskabet vedr. REP-projekter 
til efterretning.  
 

Resumé: 

På hovedbestyrelsesmødet i august 2023 blev det drøftet, hvordan der løbende kan gives 
information til både hovedbestyrelsen og repræsentantskabet omkring de vedtagne REP-
projekter.  

På baggrund af drøftelsen er her sekretariatets bud på, hvordan orienteringen til 
repræsentantskabet kan se ud. Der vil være tale om en orientering, der udsendes til alle 
medlemmer af repræsentantskabet, herunder hovedbestyrelsen samt suppleanter to gange om 
året.  

Skitsen skal bruges til at illustrere, hvordan en orientering kan se ud og er derfor ikke en endelig 
oversigt over alle de vedtagne REP-projekter i 2021 og 2022. 

 

 

3.4 Status på relancering af Facebook 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• tager status for relancering af Facebook til efterretning. 
 

1. Status på relancering v/ Julie Minnet Høgholm 

2. HB’s rolle v/ Henriette Sø 

3. Strategi for moderation v/ Katrine Thielke 
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Resumé: 

Vi ønsker at give en status på relanceringen af vores Facebook-side, så HB får indblik i, hvordan 
det går. 

Vi ønsker samtidig at give HB tips til, hvordan de bedst kan understøtte Facebook-siden. 

Katrine Thielke deltager desuden på HB-mødet, hvor hun vil gennemgå vores husregler og 
principper for moderation af siden. 

 
 
 
4 Koordineringspunkter 
4.1 Mødeorientering 
4.2 Rulledagsorden for kommende HB-møder  
 
 
 
5 Eventuelt 
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